
 

CONCEPT BESLUITENLIJST 

Besluitenlijst Meningvormende commissie, gehouden op 19 oktober 2017. 

 
Tijd: 19.30 uur 
Locatie: Raadszaal  
Voorzitter: P. Ligthart 
Commissiegriffier: K. Zwakman 

 
Aanwezig 
 
CDA:        
VVD:       
GB:  
D66:         
PvdA:      
PWF:        
PW2010:   
CU:                   
GL:           
BAMM:      

 
 
E. Meester, A. Schouten, E. van den Bosch,  
M. Raat, M. de Vries, K. Nederhoff 
J. van IJzerloo, L. Plekker, R. Braaksma 
Y. Nijsingh, A. Kapitein, G. Mos 
B. de Jong, J. Burger, D. Kuipers 
P. Koning, S. Zeilemaker 
A. van der Geest, T. Steenbergen 
S. Visser 
R. Manshanden 
P. Groot 

College: H. Nederpelt, J. Tigges, J. Fit, F. Streng 
 
 
Van de vergadering zijn audio- en video-opnamen beschikbaar op de site. 

 
Ag.pt. Onderwerp 

 
01  Opening 

  

02  Vaststelling agenda  

  De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 
03 Vaststelling verslagen 2 oktober 2017 (technische behandeling begroting) 

  De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld.  

 
04  1e termijn  

   
Fractie BAMM wacht eerste termijn af. 
Fractie GL omarmt het initiatief van de een ecologische zone langs het stoomspoor 
en dient een motie in waarbij het college wordt opgeroepen aan te haken bij dit 
initiatief, gelet op recreatie, natuurlijke en ecologische waarden. De beslissing over 
de 8 ton voor de musea dient na het opstellen van de cultuurnota genomen te 
worden. 
Fractie CU gaat met de PvdA een motie indienen voor meer ruimte voor 
jongerenwerk en een motie over passend onderwijs, met t.a.v. de betrokken 
partijen en het beter op de agenda van het sociaal domein. Ook een motie om in het 
Wmo-budget ruimte te creëren voor aanvragen voor aanleg wifi-installaties door 
instellingen voor ouderen, ook t.b.v. bezoekers en mantelzorgers. Een motie voor 
het creëren van weerstandsvermogen voor financiële risico’s van een datalek. 
Fractie PW2010 wil in- en uitleenpunten met vrijwilligers in de kernen realiseren. 
Ook wenst de fractie meer budget reserveren voor het dorpshuis Abbekerk/ 
Lambertschaag. In aansluiting op CU/PvdA niet alleen jongerenwerker, maar ook een 
ouderenwerker. Wil aandacht vragen voor de afweging bij het werven van 
cruiseschepen en wil dit goed afstemmen met Hoorn. Ook wordt aandacht gevraagd 
voor de verkeersveiligheid kruising Dirk Bijvoetweg/Onderdijk. De ontsluiting van het 
winkelcentrum Zwaagdijk-Oost dient voor rekening van de exploitanten te zijn en 



geen bijdrage van de gemeente i.v.m. concurrentie met andere kernen. 
Fractie PWF wil dat ambtenaren flexibel in dorpshuizen gaan werken (1 dagdeel 
p.w.) en daarbij ondersteuning geven aan ouderen die digitale ondersteuning nodig 
hebben. Ook wil de fractie dat belanghebbenden bij bestemmingsplannen actief en 
direct worden geïnformeerd door de gemeente. De fractie wil onderzoek laten doen 
naar de kosten van verstrekking van gratis fruit op scholen. Dit is een bijdrage aan 
een gezonde leefstijl èn speelt in op kinderarmoede. De fractie wil oproepen om een 
verkiezing te organiseren van de sportiefste straat in de gemeente. De fractie wil 
dat uitgezocht wordt hoe voorkomen kan worden dat bedrijfsafval als huishoudelijk 
afval wordt opgehaald. Ook dienen er 200 goed bereikbare fietsparkeerplaatsen in 
de stad Medemblik te komen. De reserveringen voor duurzaamheid zijn te laag. De 
fractie wil dat hiervoor 2 miljoen per jaar beschikbaar komt. Dit geldt ook voor het 
afsluiten van woningen van het aardgasnet; het budget van € 50.000,- is veel tekort. 
Dit dient verhoogd te worden. De fractie komt met een motie voor radicalisering-
beleid en wenst ook een meer integraal beleid voor het voorkomen van 
woninginbraken.  
Fractie PvdA verwijst naar de twee genoemde moties die samen met CU worden 
voorbereid. Ook is een motie over afvalscheiding overwogen, waarbij ter 
voorbereiding vragen over de inzameling van bedrijfsafvalstoffen zijn gesteld. PWF 
bereidt hierover echter al een motie voor. De fractie zal een motie indienen m.b.t. 
het schoolmaatschappelijk werk voor primair onderwijs op de wijze zoals dat nu bij 
het VO gebeurt, zodat problemen bij kinderen op de basisschool eerder gesignaleerd 
worden en alle leerlingen in WF op een gelijke zorg kunnen rekenen.  
Fractie D66 heeft meerdere moties overwogen, onder meer over 
prestatieindicatoren. Dit kan verbeterd worden. De meting van realisatie dient bij de 
Jaarrekening te gebeuren. Bij de begroting dienen de eigen doelstellingen te staan. 
Bij de jaarrekening dient de realisatie t.o.v. deze doelstellingen te worden 
vastgesteld, waarbij regelmatig, tussentijds, de vergelijking met andere 
vergelijkbare gemeenten kan worden gemaakt in een infonota. De fractie vindt het 
realiseren van gasloze (ook bestaande) woningen als een grote uitdaging. Gedacht 
wordt aan een aangepaste OZB bij aardgasloze woningen. Dit kan echter wettelijk 
niet. Het bedrag in de begroting is niet hoog, wel een begin. De fractie wenst ook 
dat er erfgoedbeleid komt, als onderdeel van cultuurbeleid. Er is veel materieel en 
immaterieel erfgoed. Beleid hiervoor zou in overleg met organisaties en bewoners en 
ondernemers kunnen gemaakt. De fractie gaat ervan uit dat dit wordt meegenomen 
in de cultuurnota en wacht dit af. Dan zou eventueel nog een motie kunnen komen. 
Fractie GB zal geen moties indienen en wil bij de Algemene Beschouwingen de eigen 
accenten leggen. De ingediende moties en amendementen zal de fractie op hun 
merites beoordelen. 
Fractie VVD zal bij de Algemene Beschouwingen ingaan op de hoofdlijnen van de 
begroting. De fractie constateert dat de imnkomsten van de gemeente stijgen, o.a. 
door de aantrekkende economie en de aantrekkende bouw. Het college houdt de 
hand niet op de knip. Want ondanks de hogere inkomsten, worden de gemeentelijke 
belastingen en heffingen ook verhoogd. De fractie vindt dat de OZB op 0% gezet kan 
worden, ook inflatiecorrectie is nu niet nodig. Ook de verhoging van de 
toeristenbelasting is niet gewenst en zou in ieder geval gereserveerd moeten worden 
voor toerisme. De VVD komt hiertoe met een amendement. De fractie wil door extra 
investering in het groen onderhoud, de gemeente aantrekkelijker maken. Het college 
heeft de gehele wensenlijst in de begroting gehonoreerd. Er is geen onderscheid 
gemaakt in uitstelbaar of niet direct noodzakelijk. Er zijn posten genoemd die 
komend jaar nog geen uitgaven behoeven, omdat zij uit bestaand budget kunnen. Dit 
geldt ook voor het IHP, met budgetten voor renovatie van drie scholen, waarbij ook 
eerst nog onderzoek naar de functies moet worden gedaan. Dit budget van 2,5 
miljoen is nu nog niet nodig. Een voorbereidingskrediet volstaat hier. De fractie 
vindt de woningbouwambities te gering en de ambities voor duurzaamheid erg hoog. 
De fractie wil een verbetering van de ontsluiting van bedrijventerrein Overspoor. Dit 
dient als p.m. post opgenomen te worden. De fractie wacht de beantwoording van 
de besteding van het organisatiebudget af en heeft ernstige twijfels over de 
noodzaak van dit budget. 
Fractie CDA wil graag meer middelen beschikbaar stellen voor het cultuurbeleid, de 
motivatie komt in het amendement te staan. De fractie overweegt een motie om de 
plannen en subsidieaanvraag van het Poldermuseum te honoreren, maar wacht nog 



een informatiebijeenkomst af. De fractie wil het voorgenomen abonnementstarief 
voor de Wmo voorzieningen van € 17,50 per 4 weken, versneld invoeren per 1 januari 
2018, i.p.v. 2019. Ook wil de fractie onderzocht zien wat de kosten voor de 
gemeente zijn, wanneer helemaal afgezien wordt van een eigen bijdrage. De fractie 
heeft schriftelijke vragen gesteld over Special Olympics, waarbij het college aangaf 
opnieuw een aanvraag te zullen indienen. Dit is echter niet voldoende. De fractie zal 
voorstellen testevenementen te organiseren en een actieve lobby te starten.  

 

05  

 

Schorsing voor overleg tussen de fracties  

 

06  2de termijn  

 
De fracties geven aan welke aangekondigde moties en amendementen waarschijnlijk op 
steun of juist geen steun kunnen rekenen. 
+  :  zal motie/amendement waarschijnlijk steunen 
-   :  zal motie amendement niet steunen 
-/+:  positieve grondhouding, steun is afhankelijk van formulering. 
 

 Motie/amendement Initiatief BAMM GL PW 
2010 

CU PvdA PWF D66 GB VVD CDA 

1 Ecologische zone 
stoomtram 

GL  + + + + + +  + +/- 

2 Uitstel subsidie  
8 ton musea 

GL  + +/-  -  -  - - 

             

3 Jongerenwerk  CU/PvdA  + + + + +/- +/- -  - 

4 Passend onderwijs CU/PvdA  + + + + +/- -   - 

5 Wmo en wifi CU   + +      + 

6 Reservering datalek 
en ziekteverzuim 

CU   + +   -  +  

7 Brede cultuurnota PW2010  + + +  +/-    + 

8 Bibliotheek in 
kernen 

PW2010   + +  + -   - 

9 Dorpshuis Abbekerk PW2010   + +  + -    

10 Wmo jongeren en 
ouderen 

PW2010  + + +/-  + -   - 

11 Cruiseschepen PW2010  + + +  +/- -    

12 Verkeersveiligheid 
Dirk Bijvoetweg 

PW2010  + + + + + +  +/- +/- 

13 Kosten ontsluiting 
W.c. Zwaagdijk-Oost 

PW2010  + + +/- +/- + +  +  

14 Ambtenaren in 
dorpshuizen 

PWF  +  -  + -    

15 Informeren 
belanghebbenden  

PWF      + +    

16 Fruit op school  PWF   + + +/- + -    

17 Sportiefste straat PWF   + +/ 
-- 

 +     

18 Bedrijfsafval PWF  + + +/- +/- + +    

19 Fiets parkeren PWF  + + + + + +  + + 

20 2 mln duurzaamheid PWF  +    +   +  

21 Verruimen budget 
aardgasloos. 

PWF  + + +/-  +     

22 Radicalisering PWF  +  +  + +/-  +  



23 Woninginbraken PWF      + +/-  +  

 Motie/amendement Initiatief BAMM GL PW 
2010 

CU PvdA PWF D66 GB VVD CDA 

24 Schoolmaatsch werk PvdA  +  + +     - 

25 OZB op 0% VVD  -  + - + -  + - 

26 Toeristenbelasting VVD    +/- +/- - -  + - 

27 250.000 
groenonderhoud 

VVD      - +/-  + - 

28 Rentmeesterschap/ 
hand op knip 

VVD + +  +   -  +  

29 Ontsluiting 
Overspoor 

VVD    +   +/-  + - 

30 Meer geld voor 
Cultuurnota 

CDA   +/- +/- - +/-   + + 

31 Geld voor 
Poldermuseum 

CDA    +/- +/- +   + + 

32 Abonnement/ 
bijdrage Wmo 

CDA  +/-  +/- + +    + 

33 Special Olympics CDA  + + + + +   + + 

 
Korte toelichting per fractie hierbij: 
Fractie CDA: 8 ton museabeleid is al besproken en besloten, dit kan niet teruggedraaid 
worden. De fractie wil wel geld voor de cultuurnota beschikbaar stellen. De OZB op 0% is 
geen afspraak binnen de coalitie; maximaal de inflatie, zo is afgesproken. 
Toerismebelasting als doelbelasting is niet nodig. Er gebeurt al veel. De ecologische zone is 
niet gewenst, een breder beleid om onkruidvorming tegen te gaan wordt wel omarmd. De 
motie wordt afgewacht. De verkeersveiligheid Dirk Bijvoetweg is belangrijk, maar de weg 
is Duurzaam Veilig ingericht; de reactie van het college wordt afgewacht. De ontsluiting 
Overspoor is goed, want er is geen sluipverkeer op de Wijzend. Ook extra geld voor 
groenonderhoud is nog niet nodig; de Rekenkamercommissie heeft hier pas geleden over 
gerapporteerd. De extra intensivering van schoolmaatschappelijk werk lijkt niet nodig, 
want de gesprekken hierover zijn geïntensiveerd en er is betrokkenheid vanuit het 
wijkteam. Over passend onderwijs wordt nog een themaraad georganiseerd. Dit wacht de 
fractie af. Onderzoek naar wifi in verzorgingshuizen kan nuttig zijn. De noodzaak van meer 
jongerenwerk en ouderenwerk is niet duidelijk. Vorig jaar is veel aandacht voor 
kinderarmoede  en info-uitwisseling geweest, een plan van aanpak loopt; waarom nu 
opnieuw een motie? De bibliotheek is net bezig met een nieuwe aanpak, nieuwe 
initiatieven zijn nu niet nodig. Fietsparkeerplaatsen in Medemblik is een goed idee. 
 
Fractie VVD: een ecozone langs de stoomtram is mooie ontwikkeling, maar mag niet leiden 
tot extra beperkingen voor aanwonenden/bedrijven. Over de 8 ton voor musea is besloten, 
terugdraaien is niet acceptabel, de musea zijn al begonnen. Een reservering voor 
ziekteverzuim lijkt wel een goed voorstel. Maatregelen voor het verbeteren van de 
verkeersveiligheid kruising D. Bijvoetweg (en andere plekken) zijn belangrijk, maar dienen 
uit het reguliere budget te komen. Geen gemeentelijke bijdrage voor de ontsluiting W.c. 
Zwaagdijk-Oost is akkoord. Het fietsparkeerplaatsen is een goed idee, wanneer dit niet ten 
koste gaat van de autoparkeerplaatsen. Een verruiming van het budget voor duurzaamheid 
is goed, maar eventuele opbrengsten dienen ook weer hierin gestort te worden. Dit budget 
zou gecombineerd kunnen worden met het afsluiten van het aardgasnet. De radicaliserings- 
en woninginbraak moties worden gesteund, mogelijk dienen hierover prestatieafspraken 
met de corporaties te worden gemaakt. Het idee van D66 t.a.v. OZB kan niet, maar 
wellicht wel middels de grondprijs. Ook het plan voor erfgoedbeleid wordt gewaardeerd; 
jammer dat dit niet tot een motie leidt. Ook de Special Olympics is een goed idee. 
 
Fractie GB: Het idee van opnemen van cultureel erfgoed in de cultuurnota wordt 
ondersteund. De verkeerveiligheid dient steeds nadrukkelijk onder de aandacht van het 



Hoogheemraadschap te worden gebracht. De fractie vraagt zich af of meer jongerenwerk 
nu noodzakelijk is, eerst dient gesproken te worden met het jongerenplatform. 
 
Fractie D66: ecolint stoomtram wordt ondersteund, uitstel 8 ton voor de drie musea niet. 
De intentie van meer jongerenwerk wordt ondersteund, afhankelijk van de uitwerking. 
Passend onderwijs is niet duidelijk; wat gaat verkeerd? De wifi in verzorgingshuizen-motie  
is te gedetailleerd. Ambtenaren in dorpshuizen is geen goed idee, want dit kan bijdragen 
aan meer bureaucratie. Flexplekken in bepaalde perioden zijn wel het overwegen waard. 
Niet duidelijk is wat een weerstandsvermogen voor de schade als gevolg van een datalek 
kan betekenen. Over bibliotheekwerk is afgelopen periode veel gesproken; nu eerst 
ervaring opdoen. Over het dorpshuis Abbekerk is al besloten en wordt nog besloten, dat 
dient eerst te worden afgewacht. Het doel van meer ouderenwerk is niet duidelijk. Ook de 
motie m.b.t. cruiseschepen roept vragen op. Fruit op school is een zaak van school en 
ouders. De sportiefste straat is een zaak van de kernen, niet van de gemeente. Moties 
radicalisering en woninginbraken worden afgewacht. De moties over OZB en toerisme 
worden niet gesteund. De ‘hand op de knip’-motie is bijzonder gelet op de lange 
wensenlijst van de fracties. In de Algemene beschouwingen wordt gereageerd op het 
ontwikkelingsbudget; de motie wordt niet gesteund. De moties Bijvoetweg en Zwaagdijk-
Oost worden in principe gesteund, maar de reactie van het college wordt daarbij 
afgewacht. Actief informeren van bewoners bij een bestemmingsplan is positief, al houden 
bewoners daarin een eigen verantwoordelijkheid. Moties bedrijfsafval, en fietsparkeren 
zijn akkoord, al is 200 plekken wel veel. De motie over budget duurzaamheid is positief. 
De toelichtingen op Overspoor en groenonderhoud worden afgewacht. 
 
Fractie PvdA: een motie t.a.v. kinderarmoede is positief, deze is vorig jaar met het CDA 
ingediend. Steun voor de motie bedrijfsafval is afhankelijk van beantwoording van de 
vragen. De fietsparkeerplaatsen-motie is positief; zie ook de Hoornse oplossing met 
mensen met afstand tot de arbeidsmarkt. OZB 0% wordt niet gesteund; de 
toeristenbelasting is afhankelijk van de motivatie. Een integrale aanpak van het 
IHP/scholen wordt gesteund. De ecologische trambaan is positief. De 8 ton museabeleid 
moet doorgaan, ook al vanwege gewerkt vertrouwen. Het cultuurbeleid wordt afgewacht, 
en ook of het Poldermuseum daarin wordt meegenomen. Standpunt bibliotheekwerk van 
D66 wordt gevolgd, overigens, er zijn al vrijwilligersinitiatieven. Verruiming van 
ouderenwerk zou overwogen kunnen worden. De fractie wil graag weten wat ten aanzien 
hiervan de resultaten zijn van de samenvoeging MEE en De Wering. Verkeerveiligheid D. 
Bijvoetweg is akkoord. Zo ook de motie w.c. Zwaagdijk-Oost, maar de wethouder is nog in 
onderhandeling. Dit wordt afgewacht. Meer geld voor de cultuurnota en Poldermuseum 
hangt af van de resultaten van het overleg. Versnelling van invoering abonnement Wmo 
van 2019 naar 2018 wordt gesteund. Een onderzoek naar afschaffen van de eigen bijdrage 
wordt gesteund. De Special Olympics wordt ondersteund, maar dan dient tegen die tijd de 
accommodatie op orde te zijn. 
 
Fractie PWF: De bijenroute stoomtram wordt gesteund. De motivatie CU moties wordt 
afgewacht. Bibliotheek is positief, maar vooral zaak van de biliotheek. De cultuurmotie 
wordt afgewacht. Dorpshuis Abbekerk, jongeren- en ouderenwerk zijn positief. De 
toeristenbelasting als doelbelasting is niet gewenst, wellicht wordt nu al meer bekostigd 
dan wat middels toeristenbelasting binnenkomt. De openbaar groen motie wordt niet 
gesteund. 
 
Fractie PW2010 steunt wifi voor verzorgingshuizen, net als de ambtenaren in dorpshuizen. 
Afvalscheiding wordt gesteund net als de fietsparkeerplaatsen. Dat is nu rommelig en geen 
reclame. Groter budget aardgasloos bouwen wordt gesteund. Schoolmaatschappelijk werk 
wordt gesteund, de beantwoording door het college bleef vaag. De fractie is positief over 
erfgoed in de cultuurnota en opname van het Poldermuseum. De fractie waarschuwt dat 
met de vaststelling van de subsidieplafonds er straks geen geld beschikbaar is en de raad 
dit zelf mag oplossen. 



Groenonderhoud is visitekaartje van de gemeente en voorwaarde voor plezierig wonen. 
Voor het dorpshuis Abbekerk is een miljoen begroot, maar dit is alleen voor de 
goedkoopste variant. De motie over de cruiseschepen is bedoeld om tumult met 
omwonenden te voorkomen door tijdig met participatie te starten. Er wordt nu veel voor 
jongeren georganiseerd. De jongeren zijn de ouderen van de toekomst.  
Het zou goed zijn als een en ander beter gecoördineerd wordt. 
 
Fractie CU: is positief over de GL moties, en die van PW2010. De PWF motie over 
ambtenaren in dorpshuizen wordt niet gesteund. Dit gaat ten koste van de efficiency, het 
is onrustig werken. Digitale toegang via dorpshuizen wordt wel gesteund. Positief over fruit 
op school en de sportiefste straat. Bedrijfsafval wordt afgewacht. Ook fietsparkeren is 
positief. De combinatie van het bestrijden van radicalisering en de uitbreiding van het 
jongerenwerk zou overwogen kunnen worden. Het gaat om contact met jongeren om 
excessen te voorkomen. Integraliteit IHP wordt gesteund. Positief over OZB en 
toerismebelasting. Inmiddels is de aanvraag van het Poldermuseum binnen. Het is goed om 
in gezamenlijk het proces vast te stellen welk budget nodig is. Wacht de reactie van het 
college af. Special Olympics is positief, maar mogelijk is een initiatiefvoorstel meer op zijn 
plaats. 
 
Fractie GL: alle moties m.b.t. jongerenwerk, ouderenwerk en schoolmaatschappelijk werk 
worden gesteund. Er is meer aandacht nodig voor jongerenwerk en schoolmaatschappelijk 
werk. Moties verkeerveiligheid D. Bijvoetweg en w.c. Zwaagdijk-Oost worden positief 
bevonden. Benieuwd naar de motie over cruiseschepen. Het is goed niet alleen op 
autoparkeren in te zetten, maar ook naar fietsparkeren te organiseren; liever nog 
fietsbeleid. Radicalisering dient in samenhang met jongerenwerk te worden gezien. 
Bedrijvenafvalscheiding is zeer gewenst. Het is een goede gedachte om voor te schrijven 
binnen de budgetten te blijven. Het idee van D66 over erfgoedbeleid is erg goed, zou ook 
sloten en landschap moet omvatten. De fractie is benieuwd naar de motie wmo en 
afschaffen eigen bijdrage. Special Olympics is een heel goed idee. Over de 8 ton voor de 
drie musea is nog niet besloten, want die zijn volgens het besluit onderdeel van de 
programmabegroting. Daarom komt GL nu met het voorstel. 
 
Fractie BAMM zal de moties naar de tekst beoordelen en wil daarbij ook de reactie van het 
college betrekken. De gemeente voert beleid op allerhande gebieden. Er zijn veel zaken 
vanzelfsprekend; daarvoor hoeven geen moties te worden ingediend. Opvallend is dat het 
om grote bedragen gaat, waarbij nergens staat hoe de kosten gedekt gaan worden. De 
fractie heeft geen behoefte aan grote bijstellingen van het gevoerde beleid. 
   

07  Vaststelling Subsidieplafonds 2018 (DOC-17-028100)  

  Zonder beraadslaging adviseert de commissie dit agendapunt als hamerstuk 

op de raadsagenda te plaatsen.  

08  Sluiting  

 
 
 
 
Gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in de vergadering van  
 
 
 


